
 
P r o t o k ó ł  Nr XXVIII.2017 

 
z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 

w dniu 27 października 2017r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 

 
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 12:00 
 
Na stan 15 radnych obecnych było 14. Nieobecny był radny:  Jacek Gadomski – 
nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy obecności; 
6/ Dyrektorzy szkół z terenu Gminy Raciąż; 
7/ Przedstawiciele lokalnej prasy 
oraz zaproszeni goście: 
- Pani Elżbieta Grodkiewicz – radna Powiatu Płońskiego; 
- Pan Jan Mączewski – Przewodniczący Rady Powiatu Płońskiego 
 
Przebieg posiedzenia: 
 
Pkt 1. 
 
 Pan Jarosław Jaworski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXVIII 
se4sji Rady Gminy, powitał wszystkich zebranych oraz oświadczył, że na posiedzeniu 
obecnych jest 14 radnych, jest kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Pkt 2. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy. 
4. Zgłaszanie pytań i wniosków.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 
    1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 

2) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2017 rok; 
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3) w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Raciąż; 
 
4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/170/2009 Rady Gminy Raciąż z dnia                    
16 marca 2009r. w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w publicznych szkołach prowadzonych przez Gminę Raciąż, 
zmienionej Uchwałą Nr XXIV/132/2012r. Rady Gminy Raciąż z dnia 30 listopada 
2012r. i Uchwałą Nr VII.43.2015 Rady Gminy Raciąż z dnia 10 czerwca 2015r. 
 
5) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego.                                                                                                     
 

6. Dokonanie analizy oświadczeń majątkowych za 2016 rok, radnych Gminy Raciąż 
    oraz kierownictwa Urzędu Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych. 
 
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
Ad.pkt 2. 
 
 Radni nie zgłaszali wniosków ani uwag do proponowanego porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty bez wprowadzania zmian – jednogłośnie, udział                     
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt 3. 
 
 Protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do wglądu przed 
rozpoczęciem obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Radni nie 
zgłaszali poprawek. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokółu, 
wniosek uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział                         
w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt 4. 
 
Radny – Eugeniusz Ptasik skierował wypowiedź do radnej Powiatu, że roboty na 
drodze w Koziebrodach wykonuje tylko 2 pracowników, a droga jest ruchliwa, nie 
zdążą do zimy. 
 
Radny Krzysztof Sikorski pytał o siec szpitali oraz w sprawie nocnej i świątecznej 
pomocy medycznej, czy będzie w Raciążu. 
 
Radny Eugeniusz Lewandowski powiedział, że w lesie droga do Uniecka jest tak 
wąska, że samochody nie mogą się minąć. 
 
Eugenia Szlak – sołtys wsi Łempinek pytała o dokumentacje na drogę Łempinek – 
Niesiołowo. 
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Radny Janusz Kędzierski powiedział, że Rada Gminy dołoży 300.000,-zł. do drogi do 
Uniecka, a ile dołoży Powiat? 
 
Paweł Kowalski sołtys wsi Drozdowo pytał, czy Zarząd Powiatu pomoże w temacie 
regulacji rzeki. 
 
 Pani Elżbieta Grodkiewicz odpowiadała, że w zakresie dróg na terenie Gminy 
Raciąż jest sporo do zrobienia. Trwa dokończenie budowy mostu, położona jest rura, 
czekają na betonowanie, trudno powiedzieć czy zdążą przed mrozami, brakuje 
wykonawców. Jest to problem w całej Polsce brakuje wykonawców, bo buduje się 
dużo dróg. Na drogę Komunin – Unieck Powiat ma oszczędności (pod koniec roku 
zwykle), ta droga jest niedokończona, zamiast łat będzie położona jedna warstwa 
asfaltu – 1,2 km; w Gminie Joniec – 500 mb; w Gminie Baboszewo 280 mb. 
Najgorszy odcinek drogi to Pólka-Raciąż – Kodłutowo, radna ma marzenie, aby całą 
tę drogę zrobić. 
 W sprawie regulacji rzeki „Raciążnicy” – problem został zgłoszony podczas 
posiedzenia Zarządu Powiatu, zostanie skierowane pismo do odpowiednich 
instytucji. 
 Szpital płoński znalazł się w sieci, będą zapewnione środki. Nocną pomoc 
medyczną zapewnia szpital sieciowy. Jeżeli będzie podpisany kontrakt, wrócimy do 
tematu nocnej i świątecznej pomocy medycznej. 
 Droga ul. 11 Listopada (w Raciążu) – Koziebrody – jest złożony wniosek oraz 
na drogę Szapsk – Mystkowo. W połowie listopada powinno być wiadomo, czy 
będzie dofinansowanie. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radna Elżbieta Grodkiewicz stara 
się jak może, przy naszej pomocy – droga będzie. 
 
 Wójt Gminy podziękował radnej, że udało się wytypować do remontu drogę 
do Kocięcina. Mówimy o odc. 1250 mb w kierunku Uniecka, fatalny odcinek. Wójt 
proponował, aby myśleć merytorycznie. 
 
Radna Grażyna Szczepańska – podziękowała wszystkim za drogę do Kocięcina. 
 
 
Ad.pkt 5. 
 
 Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał 
w sprawach: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej i w sprawie zmian uchwały 
budżetowej Gminy Raciąż na 2017 rok. 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załącznik nr 1 i 2) 
 

 Pani Skarbnik wyjaśniała proponowane zmiany do WPF – w wykazie 
przedsięwzięć wprowadzono projekt „System wczesnego ostrzegania przed 
zjawiskami katastrofalnymi w Powiecie Płońskim dofinansowanego w ramach  
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Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 
– 2020 z terminem realizacji w 2018r.  w kwocie: 195.794,00 zł. oraz wprowadzono 
projekt „Uzupełnienie infrastruktury oczyszczania ścieków poprzez budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków – etap III,  z terminem realizacji w 2018r.                    
w kwocie 1.450.000,00 zł. Wprowadzono też zadanie „Budowa pompowni strefowej 
wody wraz z zbiornikiem retencyjnym w miejscowości Niedróż w kwocie 450.000,-
zł. z czego w 2017r. – 5.000,-zł. w 2018r. 445.000,-zł. Proponowane zmiany                       
w budżecie w wydatkach w dziele „Transport i łączność” zwiększa się o kwotę 
390.000,-z:, z czego: 
- na przebudowę drogi gminnej w Starym Gralewie – 68.000,-zł.; 
- na przebudowę drogi w Cieciersku – 22.000,-zł. 
oraz kwota 300.000,-zł. na pomoc finansową dla Powiatu Płońskiego na remont 
drogi powiatowej Unieck – Kowalewko.  
 
Radni nie zgłaszali innych propozycji zmian. Uchwały zostały podjęte jednogłośnie, 
udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Raciąż. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 3)        
 

Pani Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy powiedziała, że projekt Statutu w formie 
pisemnej otrzymali wszyscy radni odpowiednio wcześnie, aby mogli dokładnie 
zapoznać się z treścią i zgłosić ewentualne wnioski. Projekt opracowany jest zgodnie 
z zaleceniami, po konsultacjach z organem nadzorczym Wojewody. Obecna wersja 
projektu Statutu zawiera zmiany w trybie pracy Wójta (Rozdział 4) oraz petycjach. 
 
Radni nie zgłaszali uwag, nie zgłaszali się też do dyskusji.  Uchwała w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Raciąż została podjęta większością głosów; za podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – nie było, 1 radny wstrzymał się od 
głosowania. 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił projekt uchwały                       
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/170/2009 Rady Gminy Raciąż z dnia 16 marca 
2009r. w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych                 
w publicznych szkołach prowadzonych przez Gminę Raciąż, zmienionej Uchwałą                     
Nr XXIV/132/2012 Rady Gminy Raciąż z dnia 30 listopada 2012r. i Uchwałą                          
Nr VII.43.2015 Rady Gminy Raciąż z dnia 10 czerwca 2015 roku. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 4) 
 

Obecny na sesji Kierownik Referatu Oświaty wyjaśniał, że projekt uchwały zawiera 
zmiany w regulaminie wynagradzania dla dyrektorów szkół od 300,-zł. do 800,-zł.  
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w związku z realizacją projektów unijnych „Lepszy start, stawiamy na edukację” 
,dodatek ten wypłacany jest w okresie realizacji projektu. Projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez związek zawodowy zrzeszający nauczycieli. 
 
Radni nie zgłaszali uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 Kolejny projekt uchwały dotyczył udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Płońskiego. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 5)  
 

 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wniosek Starostwa                                      
o dofinansowanie przez Gminę Raciąż kwotą 300.000,-zł. remontu drogi powiatowej 
Unieck – Kowalewko (1220 mb w miejscowości Kocięcin Brodowy), został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłaszali się do dyskusji. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Powiatu Płońskiego została podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło  
14 radnych.    
 
Ad.pkt 6. 
 
 Wójt Gminy poinformował, iż dokonał analizy oświadczeń majątkowych za 
2016 rok, złożonych przez Kierowników Referatów oraz kierowników jednostek 
organizacyjnych. Wszyscy zobowiązani złożyli oświadczenia w terminie, po 
dokonanej analizie Wójt Gminy nie stwierdził nieprawidłowości.      
 
 O dokonanej analizie oświadczeń majątkowych za 2016 rok złożonych przez 
radnych poinformował również Przewodniczący Rady Gminy. Pan Jarosław Jaworski 
powiedział, że wszyscy zobowiązani radni złożyli oświadczenia kompletne                             
w terminie, wszystkie obowiązujące rubryki zostały przez radnych wypełnione                       
z należytą starannością.  Przewodniczący Rady Gminy nie stwierdził 
nieprawidłowości w złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 
Ad.pkt 8. 
 
 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
obrady XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
                                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                       Jarosław Jaworski  
 
Protokółowała: 
R.Kaźmierczak                                                                       



                                                                


